
 
 
 
 
 
 
Församlingsrådet i Johannes församling 

 Protokoll  2/2024  1 
 
Tid 13.02.2024 kl 17:30 - 20:00 
 
Plats Högbergssalen, Högbergsgatan 10 
 
Ärenden 
 
§ Rubrik Sida 
§ 16 Mötets öppnande 4 
§ 17 Närvarande och mötets behörighet 5 
§ 18 Val av protokolljusterare samt meddelande om när protokollet finns till påseende 6 
§ 19 Fastställande av föredragningslistan 7 
§ 20 Anmälningsärenden 8 
§ 21 Utlåtande om församlingens verksamhetsutrymmen 2025 10 
§ 22 Personalorganisationen 13 
§ 23 A-kantorstjänsterna 15 
§ 24 Forum för diakoni 18 
§ 25 Hustavlan 19 
§ 26 Informationsplanen 20 
§ 27 Påverkansgrupp för unga 21 
§ 28 Anhållan om bidrag för passionsevenemanget Via Crucis 23 
§ 29 Utlåtande om Lekholmens renoveringsbehov 25 
§ 30 Viranhaltijapäätökset | Tjänsteinnehavarbeslut 27 
§ 31 Övriga ärenden 28 
§ 32 Anvisning om rättelseyrkande och besvärsanvisning 29 
§ 33 Mötets avslutande 30 
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Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
 
Deltagare 
 
 Namn  Tilläggsuppgifter 
Närvarande Westerlund Johan kyrkoherde På Teams 
 Björnberg Maria medlem  
 Dahlberg Heikel Birgitta medlem  
 Gräsbeck Solveig medlem  
 Harms-Aalto Martina vice ordförande  
 Holm Björn medlem  
 Ismark Runa medlem  
 Lundsten Lars medlem  
 Palmén Sofia medlem  
 Stenbäck Henrik medlem  
 Sällström Kalle medlem  
 Österman Oliver medlem Till och med § 7. 
 Olander Patrik ersättare  
 Björkskog Ingrid  sekreterare  
 Brummer Saga  sekreterarpraktikant  
 
Frånvarande Lindholm Malin 
 Tiiainen Elina 
 Öhman Pia 
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Underskrift 
 
 
 Martina Harms-Aalto Ingrid Björkskog 
 ordförande sekreterare 
 
Ärenden  16 - 33 
 
Protokollet justerat Helsingfors  
 
 
 Kalle Sällström Patrik Olander 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
Protokollet framlagt till påseende 
 

Protokollet finns till påseende från och med 16.2.2024 på församlingens 
hemsida.     
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Mötets öppnande 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 16    
      

 
 
 

Beslut 
 Mötet öppnades kl. 17.34. 
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Närvarande och mötets behörighet 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 17    
      

 
 
 

Beslut 
 Mötet konstaterades lagligt sammankallat och beslutfört med 13 av 15 medlemmar. 
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Val av protokolljusterare samt meddelande om när protokollet finns till påseende 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 18    
      

 
 
 

Beslut 
 Till protokolljusterare valdes Patrik Olander och Kalle Sällström. Protokollet finns till 

påseende från och med 16.2.2024 på församlingens hemsida. 
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Fastställande av föredragningslistan 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 19    
      

 
 
 

Beslut 
 Föredragningslistan godkändes med 2 extra ärenden (Bidrag till Via Crucis och 

Utlåtande om Lekholmens renoveringsbehov). 
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Anmälningsärenden 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 20    
      

 
 
 

Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 
 

Beslutsförslag 
Antecknas för kännedom. 
 

Beslut 
Enligt förslag. 
 

Redogörelse  
- Budgetutfall 
- Ekonomiutskottets protokoll  
- Domkapitlet har utfärdat tjänsteförordnande till ordinarie kaplanstjänst 

(citykaplan) i Johannes församling åt Johan Terho från 1.3.2024.  Pastor Johan 
Terho avgår från församlingspastorstjänsten i Johannes församling på egen 
begäran. 

- Svenskspråkiga delegationen, tillsatt av Gemensamma kyrkorådet 25.1.2024. 
Utdrag ur beslutet om tillsättande av den svenskspråkiga delegationen. 
”Enligt den kyrkliga samfällighetens förvaltningsstadgan skall det i 
samfälligheten ingå en delegation för det svenskspråkiga arbetet. 
(Förvaltningsstadgan 10:1). Delegationens mandatperiod är två år och 
medlemmarna väljs för gemensamma kyrkorådets mandatperiod. I delegationen 
ingår en av gemensamma kyrkorådet utsedd ordförande samt 4 övriga 
medlemmar samt personliga suppleanter för dessa. Därtill ingår direktören för 
det gemensamma församlingsarbetet i delegation å tjänstens vägnar Den 
kyrkliga samfällighetens direktör och de svenska församlingarnas kyrkoherdar 
har närvaro och yttranderätt vid delegationens sammanträden. Delegationen har 
rätt att höra sakkunniga. Till delegationens uppgifter hör att utveckla och 
koordinera den svenskspråkiga verksamheten, Att avge utlåtanden gällande 
ärenden som berör den svenska verksamheten, samt att ta initiativ och göra 
förslag till gemensamma kyrkorådet och övriga institutioner inom Helsingfors 
kyrkliga samfällighet.” 

 
Följande personer ingår i den svenskspråkiga delegationen för mandatperioden 
2024-2025: 
Martina Harms-Aalto (Johannes församling, ordförande, med Christoffer Perret 
(Petrus församling) som suppleant. 
Övriga medlemmar: 
Niklas Pajunen (Petrus församling) med Pamela Granskog (Petrus församling) 
som personlig suppleant. 
Ami Lainela (Helsingin Mikaelin seurakunta-församling) med Anna Saurama 
(Munkkiniemen seurakunta-församling) som personlig suppleant, 
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Linda Jordas (Matteus församling) med Jan-Anders Salenius (Matteus 
församling) som personlig suppleant 
Malin Lindholm (Johannes församling) med Kalle Sällström (Johannes 
församling) som personlig suppleant. 
Direktören för det gemensamma församlingsarbetet, Stefan Forsén, ingår också 
i delegationen samt den sakkunniga inom utvecklingsarbete, Christina Elving-
Andersén som beredare och sammankallare. 

 
Bilagor 
1 Ekonomiutskottet protokoll 1_2024 
2 Budgetutfall januari 2024 
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Utlåtande om församlingens verksamhetsutrymmen 2025 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 21 
606/03.01.02/2023 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

- Johannes församling konstaterar att vi för att kunna fatta beslut om utrymmena på 
Drumsö behöver tydligare kalkyler som inte kan göras upp utan medverkan av och i 
samarbete med fastighetsbyrån.  
- Johannes församling motsätter sig bestämt att engångskostnader i anslutning till 
renoveringen fortsättningsvis i sin helhet ska belasta församlingen även om 
utrymmena med tillhörande utrustning inte är i församlingens disposition. 
Bruksföremål som kan flyttas och användas på andra ställen kunde församlingen 
rimligtvis stå för. 
- Johannes församling meddelar fastighetsbyrån att vi fortsätter verka i 
Johanneskyrkan år 2025 och att vi under det kommande året för diskussioner om en 
eventuell flytt till Gamla kyrkan. 
- Johannes församling fortsätter verka i de nuvarande utrymmena på 
Högbergsgatan 10. 
 
 

Beslut 
Ärendet bordlades och behandlas igen på ett extrainsatt församlingsrådsmöte på 
Teams varom tidpunkt meddelas senare. 
 

Redogörelse  
Fastighetsbyråns chef, Osmo Rasimus, har av församlingen begärt utlåtande om 
behovet av utrymmen för Johannes församling 2025 framåt. Utlåtandet, som följer 
årsklockan ska vara inlämnat 14.2.2024 kl. 12.  
De interna hyrorna är vid sidan av personalkostnaderna de största utgifterna i 
församlingens budget. Eftersom församlingens ekonomi för närvarande är kraftigt 
negativ är det skäl att titta på möjligheter till inbesparingar visavi hyrorna.  
Johannes församling har för närvarande utrymmen på tre ställen: Johanneskyrkan, 
Högbergsgatan 10 och S:t Jacobs kyrka och verksamhetsutrymmen. 
Johanneskyrkan: Johanneskyrkans interna hyra är 2023: 411669 €, 2024: 486 305 
€ och 2025 (enligt preliminära beräkningar): 598 449 €. Församlingen har diskuterat 
möjligheten att avstå från Johanneskyrkan och istället använda Gamla kyrkan. 
Församlingsrådet har begärt ett utlåtande i frågan av samfällighetens  fastighetsbyrå 
och Tuomiokirkkoseurakunta. Fastighetsbyråns utlåtande finns som bilaga, Tuom. 
har inte kunnat svara formellt inom given tidsram, men inofficiellt har frågan 
diskuterats.  
Fastighetsbyrån rekommenderar att beslutet skjuts upp ett år eftersom beräkningen 
av interna hyror förnyas under år 2024. Då man vet hur kostnaderna ser ut i 
framtiden är det möjligt att fatta ett avvägt beslut. Tuom. har diskuterat ärendet på 
beredningsnivå och föreslår en gemensam diskussion med representation för 
församlingsrådet i vardera församlingen för att hitta en optimal lösning. 
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Därmed finns det inte förutsättningar nu att räkna med en flytt till Gamla kyrkan 
2025, och därmed inte heller för att avstå från Johanneskyrkan.  
Högbergsgatan 10: Församlingens verksamhetsutrymmen och arbetsutrymme för 
personalen samt kansliet finns på Högbergsgatan 10. Hyran är 2023: 97 682 €, 
2024: 72827 € och 2025 (enligt preliminära beräkningar): 105 392 €. Utrymmena 
utgör centralpunkt för församlingen och det finns inte orsak att ändra 
utrymmesanvändningen där. 
S:t Jacobs kyrka och verksamhetsutrymmen på Drumsö. Hyran är 2023: 87 477 €, 
2024: 150 135 € och 2025 (enligt preliminära beräkningar): 287 029 €. Kostnaderna 
för utrymmen stiger med andra ord till mer än det tredubbla.  
Församlingen har sökt möjligheter att sänka kostnaderna för utrymmena på Drumsö 
och ändå kunna fortsätta med den verksamhet som bedrivs där. Det är främst 
gudstjänstliv, småbarnspedagogik, kretsar och musik. Lauttasaaren seurakunta 
erbjuder oss ett mindre utrymme från den finska sidan. Utrymmena består av tre 
rum som mångsidigt kan användas för olika slag av verksamhet. Ingen egen 
köksvrå så serveringar måste organiseras i samarbete med Lauttasaaren 
seurakunta. Det är inte omöjligt.  Fastighetsbyrån konstaterar att detta är att 
betrakta som ett hyresavtal med Laut, och att vi bör komma överens med den 
församlingen om användning av ingångar m.m.  
En annan möjlighet är att skala ner de nuvarande utrymmena, t.ex. så att vi skulle 
avstå från kyrksalen och använda en del av resten av utrymmena eller fungera bara 
in endera våningen. 
Eftersom kostnader som hänför sig till renoveringen och som inte kan aktiveras för 
avskrivning bokförs på församlingen och inte på utrymmet meddelas det att en del 
kostnader blir kvar på församlingen även om vi avstår från S:t Jacob. Hyran för de 
erbjudna utrymmena är 110 909 €. En tiondel av utrymmena, jämfört med S:t Jacob 
i nuläge skulle alltså betinga en högre hyra än den vi 2023 betalat för helheten, men 
förvisso endast knappt hälften av det vi får betala 2025 om vi behåller S:t Jacob.  
Ovan nämnda summa består av brukskostnader: 12 138 €, engångskostnader 73 
684 € och avskrivningar 25 086 €. Av dessa är engångskostnaderna alltså 
konstanta oberoende av vilka utrymmen vi disponerar. Många frågor kring detta är 
obesvarade, bl.a. vad kostnaderna exakt hänför sig till, vilka av dessa kostnader vi 
själva har fattat beslut om och huruvida vi är ägare till det som inhandlats. 
Diskussioner om detta pågår. 
Den enda möjlighet till inbesparing som de facto finns är S:t Jacob. Klart är att vi inte 
kan bära den kostnad som de nuvarande utrymmena innebär. Tyvärr tas en stor del 
av inbesparingseffekten bort av otacksamma beräkningsgrunder. De utrymmen vi 
nu erbjuds motsvarar på intet sätt de nuvarande utrymmena, och kostnaderna 
måste vägas mot nyttan även gällande det alternativet. 
 

Barnkonsekvensanalys 
För barn och unga på Drumsö-området är det viktigt att det finns något utrymme att 
samlas i. Förslaget att hyra tre rum kan vara ok, även om serveringar medför 
utmaningar utan kök. Även tillgängligheten försämras, då hissen inte kan användas 
utan att man går igenom andras verksamhetsutrymmen. 
 
 
Bilagor 
3 Lausuntopyyntö tilankäytöstä 2025-26 
4 Tilatarve johannes 
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Personalorganisationen 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 22 
302/00.01.01/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

- Församlingsrådet utser församlingspastor Johan Terho till sektorledare. Han blir 
förman för Mikael Busck-Nielsen, Alina Granö, Nicolina Grönroos, Eva Henricson, 
Helena Hollmérus, Helge Meyn-Hellberg. 
- Församlingsrådet utser Monica Heikel-Nyberg till sektorledare. Hon blir förman för 
Dag-Ulrik Almqvist, Ingrid Björkskog, Anna-Maria Böckerman, Gunvor Frände, Pia 
Kummel Myrskog, Ulrika Lindblad, Paul-Henrik Roschier, Karin Salenius. 
- Helena Hollmérus är fortsättningsvis förman för Oscar Storgårds, Marianne 
Lundström, Martina Friman och Daniela Ikäheimo. 
- Paul-Henrik Roschier är fortsättningsvis förman för Marianne Snäll och Henrik 
Poppius. 
- Kyrkoherden är förman för Gun Geisor och Viivi Suonto och mellancheferna. 
 
Ändringarna träder i kraft 1.3.2024. 
 

Beslut 
Enligt förslag.  
Församlingsrådet efterlyste klara strukturer och tydliga beskrivningar för sektorernas 
och ledningsgruppens uppgifter. Församlingsrådet uppmanade kyrkoherden att hitta 
nya namn till sektorerna. 
 

Redogörelse  
Församlingens personalorganisation har i ca två år varit uppdelad i tre sektorer: 
Välkomnande, Lärande och Omsorg. I samband med visitationen i somras 
konstaterades att organisationen inte till alla delar fungerar och behöver uppdateras. 
Arbete med att uppdatera organisationen har gjorts under hösten.  
Sektormodellen har på många sätt varit välfungerande. Fr.a. har övergången från ett 
stort möte med hela personalen till mindre möten gjort att mera idéer har formulerats 
och fler initiativ har förverkligats. Medarbetare som tidigare inte haft utrymme att 
aktivt delta i planering och visionering kan nu på att annat sätt vara inkluderad.  
Modellens problem har främst synts i informationen mellan de olika sektorerna. Den 
ena sektorn vet inte vad den andra gör. Sektorernas inre kultur har också utvecklats 
åt olika håll vilket skapat en del konflikter. Därtill kom gudstjänstlivets organ 
”Arbetsgrupp för tillbedjan” aldrig igång och lades ganska snart ner.   
I arbetet med organisationen har det visat sig svårt att skapa ett system där tre 
sektorer är så stora att de är funktionsdugliga. Ett förslag där organisationen består 
av två sektorer har utarbetats och presenterats för personalen vid ett hörande 
24.1.2024. Samtliga i personalen gavs möjlighet att kommentera förslaget senast 
31.1.2024. 
Kommentarer har lämnats in av Dag-Ulrik Almqvist, Eva Henricson, Anna-Maria 
Böckerman, Mikael Busck-Nielsen, Johan Terho, Karin Salenius, Gunvor Frände, 
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Viivi Suonto, Helge Meyn-Hellberg, Helena Hollmérus samt ungdomsarbetsledarna 
(Nicolina Grönroos, Alina Granö och Axel Sippel).  
Ett par av kommentarerna stöder förslaget.  
Flera kommentarer har förslag och kritiska synpunkter. De kritiska kommentarerna 
föreslår att man frångår sektormodellen och återgår till att medarbetarlaget som 
helhet samlas till arbetskonferenser och att man sedan organiserar verksamheten 
genom olika team, t.ex. för skriftskola eller gudstjänster. Därtill skulle de olika 
yrkesgrupperna ha sin egen plats i organisationen. Kommentarerna är kritiska till att 
lärande från småbarnspedagogik till unga vuxna bildar en egen helhet medan allt 
”vanligt församlingsarbete” bildar en annan. 
En kommentar nämner förmansfrågorna. ”Mellanchefer är ändå en bra grej eftersom 
det gör chefen mer tillgänglig.” 
En kommentar framhåller att alla vaktmästare inte ska sitta i samma sektor. De kan 
inte koordinera sitt arbete optimalt då man i sektorerna beslutar om olika 
serveringar.  
Ett par kommentarer är kritiska till att församlingspastor Mikael Busck-Nielsen 
placerats i lärande med avsikt att fungera som präst i småbarnspedagogiken då 
Maria Repo-Rostedt har slutat i församlingen.  
Som konstateras ovan har sektorsystemet haft både goda sidor och utmaningar. Att 
återgå till den organisation som vi hade innan sektorsystemet är knappast rätt väg 
att gå. Då rådde stor obalans i förmansstrukturen och medarbetarmötena 
kritiserades starkt för att ge en liten del av medarbetarna allt utrymme medan en 
stor del inte blev sedda eller hörda på riktigt. Även styrningen av själva arbetet har 
fungerat bättre i sektorerna. 
Sektorsystemet har dock skapat isolering mellan de olika sektorerna. Endast 
ledningsgruppen är sammanhållande faktor och det räcker inte till. 
Det torde inte vara omöjligt att behålla förmansstrukturen och ändå regelbundet 
samla hela skaran till möte och därmed minska på sektorernas möten. Det kunde 
göras genom att hela medarbetarlaget först träffas för att sedan hålla slutet av ett 
möte separat i sektorer. 
Ytterligare återstår att lösa frågan om administrationen av gudstjänstlivet. I den 
tidigare modellen fanns en ”arbetsgrupp för tillbedjan”. Den var först tänkt att ha ett 
större ansvar för gudstjänstlivets helhet, men det motarbetades så hårt av prästerna 
och kantorerna att den till slut blev ett diskussionsforum som ingen ville ha. Ett nytt 
försök kunde dock göras så att en liten grupp bildas och den får i uppgift att 
koordinera gudstjänstlivet, dvs. att planera vilka gudstjänster som hålls var och med 
vilka resurser. Själva den teologiska planeringen av gudstjänsterna, såväl den 
långsiktiga planeringen som enskilda gudstjänster, skulle kvarstå hos prästerna och 
kantorerna som har den sakkunskapen. 
Församlingsrådets uppgift i denna helhet är att utse sektorledare, och närförmän. 
 

Barnkonsekvensanalys 
Förslaget med en sektor Tillväxt stöder möjligheten för barn och unga att bli hörda. 
Det är ändå viktigt att samarbetet med sektor Tjänande är aktivt, då målgruppen i 
sektor Tillväxt också har behov som finns i den andra sektorn. Man har olika roller 
och behov som småbarnsförälder och som ”egen” person. Förslaget med två 
sektorer kan vara svårt ur barns och ungas synvinkel, då risken blir att det enbart 
skulle vara sektor Tillväxt som skulle ”beakta deras ärenden”. Denna tudelning 
syntes också i personalens kommentarer och kunde läsas som att det arbete som 
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görs med och för barn+unga inte är högst prioriterat av alla och inte heller bedöms 
att höra till allas arbetsbild. Viktigt att barn+unga syns och behandlas likvärdigt med 
de övriga åldersgruppernas medlemmar. 
 
 
Bilagor 
5 Tvåsektorsmodell_presentation 24.1.2024 
6 Kommentar till den nya organisationsmodellen januari 2024 
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A-kantorstjänsterna 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 23 
304/01.01.00/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Församlingsrådet beslutar att 
- Överföra B-kantor Anna Maria Böckerman till den vakanta A-kantorstjänsten 
fr.o.m. 1.3.2024 
- Ändra Dag-Ulrik Almqvists B-kantorstjänst till en A-kantorstjänst fr.o.m. 1.3.2024 
- Framställa till Gemensamma Kyrkofullmäktige att Anna Maria Böckermans B-
kantorstjänst dras in 
 

Beslut 
Enligt förslag.  
Eftersom det handlar om en ny arbetsbild, uppflyttning från B-kantor till A-kantor, 
önskar församlingsrådet att ledningen tillsammans med kantorerna går igenom 
arbetsbilden och arbetsuppgifterna för en A-kantor. 
 

Redogörelse  
Församlingsrådet 9.10.2023: 

Beslutsförslag 

Församlingsrådet går in för att överföra en tjänsteinnehavare till A-kantorstjänst och 
bordlägger ärendet till januari 2024. 

Beslut Enligt förslag. 

Redogörelse 

Då församlingens A-kantorstjänst blir vakant bör beslut om eventuellt 
lediganslående av tjänsten fattas. Församlingen har en A-kantorstjänst och tre B-
kantorstjänster. En B-kantorstjänst kan sökas av en person som har mus.mag.-
examen från Sibelius-Akademin eller annan motsvarande examen. Behörighet att 
söka en A-kantorstjänst kräver högre utbildning och kan erhållas t.ex. genom att 
man avlägger diplomexamen i orgel. Eftersom Johannes församling förfogar över 
Johanneskyrkan som är en av de viktiga kyrkorna i Borgå stift och i Helsingfors är 
det utan vidare motiverat att församlingen även framöver har en kantor som har A-
kompetens. Också kyrkans unika och värdefulla orgel kräver en kompetent organist. 
Eftersom församlingens ekonomiska situation och personalsituation kräver att 
antalet kantorer minskas från 4 till 3 finns några olika alternativ. 

1. Lediganslå A-kantorstjänsten och förverkliga minskningen från 4 till 3 på något 
annat sätt. 

2. Lämna A-kantorstjänsten obemannad tills en B-kantorstjänst också är vakant och 
därpå lediganslå A-kantorstjänsten samt dra i B-kantorstjänsten. En B-kantorstjänst 
blir vakant senast 1.7.2025 då en innehavare av en B-tjänst uppnår avgångsålder. 

3. Överföra en B-kantor till den vakanta A-kantorstjänsten. Enligt den nya lagen om 
tjänsteinnehavare i evangelisk-lutherska kyrkan (653/2023, 33 §) kan arbetsgivaren 
förflytta en tjänsteinnehavare till ett annat tjänsteförhållande om: 
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· Tjänsteinnehavaren uppfyller behörighetsvillkoren (en av församlingens B-kantorer 
har denna behörighet.) 

· nya tjänsten kan anses lämpligt för hen 

· tjänsteinnehavarens ställning som anställd tills vidare inte ändras och det finns 
grundad anledning till förflyttningen 

· tjänsteinnehavarens ordinarie lön inte sjunker, eller hen har gett sitt samtycke till 
förflyttningen. 

4. Dra in A-kantorstjänsten och uppgradera en B-kantorstjänst till A-kantorstjänst 
utan att lediganslå. Detta är möjligt om tjänstinnehavaren har behörighet för A-
kantorstjänst. 

Alternativ 3. är alltså infört i den nya lagstiftning som trädde i kraft 1.7.2023 och 
passar i den situation vi nu har. Beslutet kan fattas då A-tjänsten är ledig, dvs. efter 
1.1.2024. 

 

Församlingsrådet 12.1.2024: 

Ett fel har uppdagats i beredningen till ärendet i oktober. Johannes församling har 
två kantorer som har formell behörighet för A-kantorstjänst. Dessa är Dag-Ulrik 
Almqvist och Anna Maria Böckerman. 

En enkel utredning om behovet av kantorer och kravnivå finns som bilaga. 

Kantorsresurserna i Johannes församling är fortsättningsvis goda jämfört med andra 
församlingar. Samma jämförelse visar dock att församlingar i regel har gått in för 
högre kompetensnivå för kantorerna överlag. Alla församlingar som tillfrågats har en 
majoritet av kantorerna på A-nivå. Följaktligen vore det naturligt att i fortsättningen 
ha två A-kantorer och en B-kantor. Det är genomförbart om en av de två behöriga A-
kantorerna överförs till A-tjänsten och den andras B-tjänst ändras till en A-tjänst som 
man gjort i Tuomiokirkkoseurakunta. 

I enlighet med det som församlingsrådet beslutat 9.10.2023 föreslås här att 
församlingsrådet överför en tjänsteinnehavare till A-kantorstjänsten och lämnar en 
B-kantorstjänst vakant. 

Därtill föreslås att en B-tjänst ändras till en A-tjänst. Kostnaden för det är ca 5000 € 
på årsnivå. 

Beredningsutskottet har diskuterat frågan och förordar att Johannes församling går 
in för att ha två A-kantorstjänster och en B-kantorstjänst. 

 
Frågan om kantorstjänsterna bordlades för att komplettera beredningen på två 
punkter: Hur lönefrågan ser ut och en komplettering av Anna Maria Böckermans 
handlingar som visar A-behörighet som pga. semester inte fanns att tillgå vid 
senaste möte. 
Lönepraxisen för kyrkomusiker är i Helsingfors kyrkliga samfällighet för närvarande 
indelad i fyra steg. Tjänstebenämningen Musikpedagog (Musiikkikasvattaja) och 
Kyrkomusiker ger kravgrupp 502 resp. 503. B-kantor ger 601 (2987 €) och A-kantor 
602 (3530 €). Detta är grundlönen utan erfarenhetstillägg eller andra personliga 
förmåner. Den personliga lönen fastställs på basen av tjänstens verkliga kravnivå. 
Vardera kantorn har lämnat in handlingar som visar att de är formellt behöriga för A-
kantorstjänst. 
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Barnkonsekvensanalys 
Ingen barnkonsekvensanalys behövs. 
 



 
 Protokoll 2/2024  18 
   
 

 
Forum för diakoni 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 24 
302/00.01.01/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Församlingsrådet bifaller ansökan. 
 

Beslut 
Enligt förslag. 
 

Redogörelse  
I årets plan för personalutveckling har diakoniarbetarna beviljats deltagande i Forum 
för diakoni. Årets forum är förlagt till Sverige. Samfällighetens resereglemente anger 
att resor utomlands beviljas av församlingsrådet. En skild anhållan finns i bilaga. 
 

Barnkonsekvensanalys 
Ingen barnkonsekvensanalys behövs. 
Bilagor 
7 Ansökan Forum för diakoni 
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Hustavlan 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 25 
302/00.01.01/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

- Församlingsrådet godkänner dokumentet ”Förbindelse till gott uppförande” 
- Församlingsrådet besluter att frågan om påföljder för den som inte följer 
dokumentets riktlinjer behöver formuleras.  

 
Beslut 

Församlingsrådet godkände dokumentet "Förbindelse till gott uppförande". 
Församlingsrådet noterade att dokumentet tillkommit i samarbete och att innehållet 
omfattats av samtliga i personalen.  
Församlingsrådet utgår ifrån att alla i personalen med sin underteckning bekräftar 
att de tagit del av dokumentet. 
 

Redogörelse  
Församlingsrådet godkände en ”Utvecklingsplan för personaltrivsel”. En del i planen 
är att utveckla ett dokument för att tillämpa samfällighetens och kyrkans 
rekommendationer för uppförande på arbetsplatsen. Samtliga medarbetare ska 
förbinda sig till dokumentet. Ett dokument är nu färdigt och går under arbetsnamnet 
”hustavla”. Ledningsgruppen har delegerat arbetet med dokumentet till kyrkoherden 
och kaplan Monica Heikel-Nyberg. Dokumentet har utarbetats så att alla sektorer 
först har fått skriva ned vad som ska finnas med i dokumentet, förslagen har 
sammanställts och hela personalen har fått prioritera de olika saker som kommit 
upp. Efter det har Heikel-Nyberg gjort upp texten. Utkastet har behandlats i alla 
sektorer och alla är nöjda med texten.  
Några medarbetare har dock till kyrkoherden meddelat att de inte skriver under 
dokumentet. 
Frågan om eventuella påföljder för den som inte följer det överenskomna har inte 
specifikt definierats. I första hand kan vem som helst påminna en kollega om vad 
som gäller på den här arbetsplatsen. I förlängningen blir eventuella problem med 
uppförandet naturligtvis en fråga för förmannen.  
Ifall FR godkänner dokumentet skickas det ut till samtliga anställda med begäran om 
underskrift. Den som inte skriver under ombeds skriftligt motivera detta. 
 
 

Barnkonsekvensanalys 
Man kunde lyfta fram att denna förbindelse till gott uppförande gäller även för och 
gentemot unga ledare (16–18-åringar). Unga ledare är likvärdiga arbetskamrater, 
trots att deras arbetsförhållande är kort och arbetsuppgifterna oftast kopplade till 
lägerverksamhet. 
 
Bilagor 
8 Förbindelse till gott uppförande 2023 
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Informationsplanen 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 26 
302/00.01.01/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Församlingsrådet godkänner informationsplanen. 
 
Beslut 

Ärendet bordlades till nästa möte. 
 

Redogörelse  
Ett förslag till informationsplan för Johannes församling 2024-2025 har utarbetats av 
en arbetsgrupp bestående av av Martina Harms-Aalto, Lars Lundsten, Runa Ismark, 
Ulrika Lindblad, Nina Österholm och Dag-Ulrik Almqvist. 
 

Barnkonsekvensanalys 
Upplevdes som helhet inte ha beaktat barn och unga nästan alls. Dokumentet är 
skrivet till en vuxen målgrupp, barnen synliga endast i ett av exemplen och då också 
som ”småbarn”. På vilket sätt har barn och unga beaktats då man har målet att ”80 
% av församlingens medlemmar upplever församlingens tilltal på ett positivt sätt...”? 
Planen är bra, men den behöver vara övergripande och innefatta alla. Föreslår att 
ungdomarnas kommunikationsplan infogas i detta dokument, för att kunna 
behandlas likvärdigt. Signalerar vi att man är inkluderande även mot barn och unga 
om man inte nämner dem i planen? Hur kan barn och unga föra en meningsfull 
dialog med sin församling? 
Kunde en målgrupp i exemplen vara äldre lågstadiebarn som självständigt gör 
beslut om att delta i Fridtids (ca 90 olika besökare hittills) eller väljer församlingens 
dagsläger framom andra (ca 100 deltagare/år). Hur når vi tex ”Femteklassisten 
Fia”? 
Behöver man en normativ beskrivning av variationen inom grupperna baserad på 
postnummer? Eller är den exkluderande?  
Facebook och Instagram är inte längre de mest relevanta kanalerna för att nå barn 
och unga. 
Informationen kan gärna vara tydlig och tillgänglig för alla åldersgrupper så att de 
kan ta den till sig. 
 
 
Bilagor 
9 Informationsplan 2024  5.2 
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Påverkansgrupp för unga 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 27 
505/00.01.01/2023 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Församlingsrådet tillsätter en påverkansgrupp för unga i enlighet med 
förvaltningsstadgan. Till gruppens medlemmar väljs: Oliver Österman, Sofia 
Lehtinen, Nora Sonnerstad, Julia Antell, Sara Feiring, Nikolai Brummer, Aerin 
Immonen, Isabelle Alfaro Hård af Segerstad och Junie Hamro. 
 

Beslut 
Enligt förslag. 
 

Redogörelse  
Förvaltningsstadga för Johannes församling 2023, 3 § 
3 § Påverkansgrupp för unga 
Till påverkansgruppen för unga hör 6-12 medlemmar, som enligt 10 kap. 5 § i 
kyrkoordningen ska vara konfirmerade, under 29 år och medlemmar av 
församlingen. Församlingsrådet väljer medlemmarna till påverkansgruppen för unga 
bland de unga som anmält sig till påverkansgruppen för ett kalenderår i taget.   

 

Ungdomsarbetsledare Alina Granö har lämnat in ett förslag till sammansättning för 
gruppen: 
 
Johannes påverkansgrupp 2024 
Oliver Österman UL 
Sofia Lehtinen UL 
Nora Sonnerstad Hjub 3 
Julia Antell Hjub 2 
Sara Feiring Hjub 2 
Nikolai Brummer Hjub 2 
Aerin Immonen Hjub 1 
Isabelle Alfaro Hård af Segerstad Hjub 1 
Junie Hamro Hjub 1 
 
Samtliga föreslagna personer uppfyller kriterierna för att vara med i gruppen. 
 

Barnkonsekvensanalys 
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Fint att gruppen tillsätts. Det är viktigt att de också får känna att de får meningsfulla 
uppgifter. Barnombuden önskar träffa gruppen minst en gång och informera om 
barnkonsekvensanalysen.
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Anhållan om bidrag för passionsevenemanget Via Crucis 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 28 
296/02.03.00/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Församlingsrådet beslutar att bevilja ett bidrag om 5000 € till föreningen Via Crucis 
– Ristin Tien Tuki ry för arrangerandet av årets Via Crucis-evenemang. 
 

Behandling  
Martina Harms-Aalto föreslog att det förslagna bidraget på 5000 € skulle sänkas till 
4000 €. Sofia Palmén understödde förslaget.  
Församlingsrådet röstade om bidragets storlek.  
Följande personer röstade enligt beredningens förslag:  
Henrik Stenbäck, Lars Lundsten, Solveig Gräsbeck, Patrik Olander, Maria Björnberg 
och Johan Westerlund.  
Följande personer röstade enligt Martina Harms-Aaltos förslag: 
Runa Ismark, Björn Holm, Birgitta Dahlberg Heikel, Martina Harms-Aalto, Sofia 
Palmén och Kalle Sällström.  
Rösterna föll 6 - 6. Eftersom rösterna föll jämnt avgjorde ordförande Martina Harms-
Aaltos röst.   

Beslut 
Församlingsrådet beslutar att bevilja ett bidrag om 4000 € till föreningen Via Crucis 
– Ristin Tien Tuki ry för arrangerandet av årets Via Crucis-evenemang. 
Församlingsrådet förutsätter att pengarna återbetalas ifall evenemanget inte blir av 
år 2024.  
Församlingsrådet efterlyser ett svenskt inslag i evenemanget, vilket 
församlingsrådet gärna särskilt blir underrättat om. 
 

Redogörelse  
Via Crucis är en passionsvandring i Helsingfors centrum som satts upp i stilla 
veckan 25 gånger. Evenemanget samlade 2023 ca 15 000 personer som där 
stannade upp inför långfredag och påsk. 
Johannes församling har ekonomiskt understött Via Crucis. Tidigare var understödet 
länge 10.000 €, men 2023 minskades alla budgetunderstöd som församlingen 
beviljade till hälften. Via Crucis beviljades således 5000 € år 2023. 
Finansieringen av evenemanget har blivit allt svårare då de ekonomiska ramarna 
har krympt på många håll. En viktig understödsgivare har alltid varit Helsingfors 
kyrkliga samfällighet som enligt uppgift beviljat understöd (60.000 €) vid sitt senaste 
möte. 
Föreningen Via Crucis – Ristin Tien Tuki ry har sänt en anhållan om bidrag, daterat 
1.1.2024. I den presenterar man närmare nuläget för Via Crucis och anhåller om 
bidrag 6000 €. Det förefaller rimligt att Johannes församling fortsätter stöda 
evenemanget med 5.000 €. 
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Bilagor 
10 Via Crucis Avustusanomus Johannes Församling 2024 
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Utlåtande om Lekholmens renoveringsbehov 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 29 
302/00.01.01/2024 

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Johannes församlingsråd framställer att gemensamma kyrkorådet utreder 
möjligheterna att försnabba renoveringsprocessen på Lekholmen. 

Beslut 
Enligt förslag. 
 

Redogörelse  
Församlingsrådet i Johannes församling önskar uttrycka sin oro över 
inkvarteringsläget på Lekholmen. De största inkvarteringsbyggnaderna Ostis och 
Tokas är i användningsförbud och ersatta av tillfälliga, hyrda, baracker. Det finns 
inga konkreta renoveringsplaner. Förutom att detta orsakar färre 
inkvarteringsplatser, saknar holmens verksamhet också de 2 stora 
samlingsutrymmen som finns i byggnaderna. Trycket på samlingsutrymmen är stort 
eftersom det inte finns mycket av dem på Lekholmen och eftersom det alltid pågår 2 
läger + öppen verksamhet samtidigt på holmen. 
Lekholmen är en väldigt viktig plats för de svenska församlingarna - inte bara som 
lägerö, utan också ur den öppna verksamhetens synvikel. Sommaren 2023 
besöktes holmen av 398 holmbor (övernattande ungdomar/unga vuxna) och 1351 
dagsgäster i olika åldrar. Både dagsgästerna och holmborna deltar i för dem ordnat 
program, så denna öppna verksamhet är en väldigt populär församlingsverksamhet. 
Också de svenska församlingarnas höga skriftskoldeltagarsiffror och hjälpledarsiffror 
förklaras åtm. delvis av Lekholmens betydelse. Många föräldrar kommer på 
besöksdagar och uttrycker hur viktig plats holmen varit och är för dem och hur glada 
de är att följande generation får samma upplevelse. 
Johannes församlingsråd önskar att gemensamma kyrkorådet skulle utreda 
möjligheterna att försnabba renoveringsprocessen på Lekholmen. 
Lekholmens verksamhetsledare har sammanställt renoveringsbehovet: 
 
Lekholmens renoveringsbehov 
Mycket akut 
• Ostis (inkvartering för 35 personer + samlingsutrymme). Satt ur bruk 2023, ersatt 

med baracker på Sportplanen. 
• Tokas (inkvartering för 27 personer + samlingsutrymme). Satt ur bruk 2023, 

ersatt med baracker på Sportplanen  
Akut 
• Gula paviljongen/Geppis (wc) - toaletterna är i väldigt dåligt skick och utrymmet 

är svårt att hålla hygieniskt/städat. Det finns dessutom endast 4 + 4 toalettbås, 
vilket är för lite då det kan vara över 100 ungdomar samtidigt på holmen. 
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Semi akut 
• Bastubyggnadens duschar. För att göra lägergården trygg för alla önskar vi att 

enkla duschbås skulle inrättas. Många ungdomar känner sig inte bekväma att 
duscha med andra och könsneutrala duschar är viktiga också med tanke på 
regnbågsungdomar. 

Önskvärt 
• Kostis - kök, matsal och samlingsutrymme. Köket och matsalen har under lång 

tid varit i renoveringsbehov. Det har även förts samtal om att utöka storleken på 
samlingutrymmet, vilket skulle vara mycket bra för lägerverksamheten. För 
tillfället är kapellet det enda utrymme där en hel skribagrupp ryms på en gång. 

• Möbler och inredning. Möblemanget på Lekholmen är illa anpassat till lägerliv 
och är ett hopkok av överblivna möbler sida vid sida med fina designermöbler 
(som egentligen är helt för dyrbara att ha på en lägergård). Det saknas också 
hyllor och förvaringsplats i de många inkvarteringsutrymmen. 
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Viranhaltijapäätökset | Tjänsteinnehavarbeslut 
  
 
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 
§ 30 
   

   
   

 
Föredragande Kyrkoherde, Johannes församling Westerlund Johan 

 
Beslutsförslag 

Antecknas för kännedom. 
Beslut 

Enligt förslag. 
 
 
 
Bilagor 
11 Anhållan om semester 
12 Anhållan om semester 
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Övriga ärenden 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 31    
      

 
 
 

Beslut 
 Inga övriga ärenden behandlades. 
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Anvisning om rättelseyrkande och besvärsanvisning 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 32    
      

 
 
 

Beslut 
 Ordförande meddelade besvärsanvisning. 
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Mötets avslutande 
  
Församlingsrådet i Johannes församling 13.02.2024 § 33    
      

 
 
 

Beslut 
 Mötet avslutades av ordförande kl. 19.11. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 16, § 17, § 18, § 19, § 20, § 21, § 26, 
§ 29, § 30, § 31, § 32, § 33 
 
Förbud mot att söka ändring vid beredning och verkställighet 
Enligt 12 kap. 4 § i kyrkolagen (652/2023) är det inte möjligt att anföra kyrkobesvär över ovan 
nämnda beslut och enligt 2 kap. 6 § 2 mom. i lagen om rättegång i förvaltningsärenden kan inte 
heller förvaltningsbesvär anföras, eftersom besluten endast gäller beredning eller verkställighet. 
Besvär enligt lagen om offentlig upphandling och koncession (1397/2016, upphandlingslagen) får 
inte anföras över ett beslut om offentlig upphandling, eftersom beslutet endast gäller beredning av 
upphandlingsförfarandet.
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 22, § 23, § 24, § 25, § 27, § 28 
 
Anvisning för begäran om omprövning 
Den som är missnöjd med följande beslut kan framställa en skriftlig begäran om omprövning. 
Omprövningsbegäran riktas till församlingsrådet i Johannes församling. 
Omprövningsbegäran får framställas av den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller 
fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt även av en medlem i församlingen. 
Omprövningsbegäran ska framställas inom 14 dagar från det att mottagaren har fått del av 
beslutet. En part anses ha fått del av ett beslut den sjunde dagen efter att brevet skickades, om det 
inte visas att delgivningen har skett senare, eller vid den tid mottagningsbeviset visar eller vid den 
tid som antecknats på ett separat intyg över delfående. Vid elektronisk delgivning anses parten har 
fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, om inte något annat visas.  
En församlingsmedlem anses ha fått del av ett beslut den sjunde dagen efter det att protokollet 
eller beslutet offentliggjordes i det allmänna datanätet. 
Omprövningsbegäran kan på eget ansvar skickas per post, genom bud eller elektroniskt. 
Omprövningsbegäran ska vara framme senast den sista dagen för yrkande av rättelse inom 
kansliets öppettid. 
Begäran om omprövning ska göras skriftligen och av den ska framgå: 

 namnet på den som begär omprövning och den kontaktinformation som behövs för 
behandlingen av ärendet 

 vilket beslut omprövning begärs 
 hurdan rättelse som yrkas  
 på vilka grunder omprövning begärs. 

 
Kontaktinformation:  
Johannes församling  
Besöksadress:  Högbergsgatan 10, gatunivå, Helsingfors  
Postadress:  Högbergsgatan 10, 00120 Helsingfors 
E-post: johannes.fors@evl.fi 


